
GENERAL SAFETY STANDARDS FOR THE INSTALLATION, USE AND MAINTENANCE OF LIQUID OR GAS FUEL AIR-JET
BURNERS FOR THE INSTALLATION TECHNICIAN, OPERATOR AND USER OF THE THERMAL UNIT.

The manufacturer declines all  contra ctual or extra -contractual liabi lity for injury or damage to persons, a nimals or objec ts ca use d by:

inc orrect ins talla tion or setting; improper, unre asonable or incorrect use; fai lure to follow the instructions gi ven in the manual s upplie d
with the burner; operations pe rformed by unauthoris ed persons .
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1 – INSTRUCTION MANUAL
• The instruction  manua l supp lied w it h the bu rner is an integral, esse ntia l p art

o f the product, from which  it must not b e separated.

• Read the man ual carefully; it conta ins im portant inf orma tio n regarding burn er
installatio n, use and  maintena nce .

• Ke ep the manual for future reference.

2 – PACKAGING
• Af ter removing all packaging mat erials,  check the content s to ma ke  sure that

n o dama ge has occurred during ship pin g. When in do ubt, do n ot use the
b urne r an d co ntact the sup plier.

• Pa ckaging ma terials (wo oden crat es,  cardboard boxes, nails, clips, plastic
b ags, etc.)  may be a source  of po llution; collect all mater ia ls an d dispose of
p rope rly.

3 – BURNER ROOM
• I nst all the burn er in a suitable room w it h minimum external air o penings and

suff icient to e nsu re p erfect comb ustion , in  co mplian ce  with current
regulations.

• Never ob struct air  openings of the burner room , b urne r fan intake vents or air
d ucts in o rder to prevent:
– the bu ild up  of toxic/explosive gas mixtures in the burner roo m;
– combustion w ith  in suff icient air, resultin g in  hazard ous, anti-e con omica l

and polluting opera tion .
• Always protect the  burner a gainst rain, snow  and frost.

• Ke ep the b urne r roo m clean and free o f solid  volatile  substances, which could
b e sucked int o the  fan  and  clog t he internal burn er or combustion head air
d ucts.

4 – FUEL
• The b urne r mu st be ru n with th e type of fu el for which  it h as been p reset, a s

indicated on the rating plate and in the Instruction Ma nual.
• Gas su pply pressure to th e bu rner a nd th e bu rner h ead must b e w ith in the

values shown in the m anual.
• The g as su pply line mu st b e sized in consideration of th e maximum d elivery

o f th e bu rner, and must be fitt ed w ith a ll safe ty and  control de vices prescribed
b y law .

• Prior to supplying  fu el to the unit, cle an burn er pipes thoroughly; install a filter
t o pre ve nt residues from impa ir in g pro per opera tio n.

• M ake sure t hat all int erna l an d external se als on  the fue l supply are airtight.
• Fuel tanks m ust be  p rotected  ag ain st infilt ration of wa ter or impu rities.  During

t he sum mer, kee p th e fuel ta nk full to prevent conde nsatio n cau sed  b y
h umidit y.

• C lean the  fuel tank thorough ly befo re filling.
• Protect fu el system an d pipes against frost.

• Oil an d GPL tan ks must be positione d in compliance with curre nt regu lations.

5 – ELECTRICAL SUPPLY
• M ake sure that the  ele ctr ica l po wer supply use d for co nnection correspond s

t o the specifications indicated o n the rating plate a nd in the m anual.
• M ake su re that  t he burner is con nected to an eff icient earth system  in

com pliance w ith  curren t sa fety sta ndards.  Wh en in doubt, ha ve  t he elect rica l
system checke d th orou ghly by a lice nsed e lectr ician. Ne ver use  ga s pipes for
e arth ing  ele ctr ical installa tion s.

• The e lectr ical syste m, and a ll cable sectio ns in p articular, m ust be ade quate
t o delive r the m aximu m ab sorbed power va lue  indica ted o n the  ra ting  plate
a nd in the m anual.

• For the ma ins electr icity su pply to  the bu rner:
– do n ot use ada pters, do uble  adapte rs or exte nsion cords;
– install a m ultipolar sw it ch,  as sp ecified by current safet y stan dard s.

• I f t he mains powe r cable is foun d to be faulty, have it replaced by an
a uthorised t ech nician.

• Never touch th e burner with wet parts of th e body and/or when n ot we aring
sho es.

• Never stretch power sup ply cables.

6 – THE BURNER
• Th e burner must on ly be used in the  applicat ion s f or which  it was de signed ;

all o ther applications are to b e conside red ina ppro priate a nd dang erou s.

• Th e burner m ay be used w ith  water, steam a nd diathermic oil boilers, an d in
all other ap plications expressly provided f or by the manu facturer. Fuel typ e
and pressure,  e lectr icity su pply freque ncy and  vo ltag e, minimum an d
maximum delive ry sett ing s, combu stion chamb er pressure and size, amb ien t
tempe ratu re must all b e con tained within the lim its given in th e instructio n
manu al.

• Use o nly o riginal spare  parts whe n equ ipp ing  the burn er w ith optiona ls, kits
or accessories.

• Do n ot mod ify the  equipmen t or a lter its perf orma nce or applications.
• Do not open  or ta mper w ith  compo nents o ther tha n th ose  subject t o

maintena nce.
• Only pa rts indica ted by the  manufa ctu rer may be replaced.

• Never touch the ho t parts of th e burn er; the se  p arts, usually located n ear th e
flame, heat  u p d uring ope ration and  m ay remain hot for so me tim e even after
the bu rner has switched o ff.

• When the burner is n ot t o b e used  for a certain period of time, turn  of f th e
main power switch con trolling  all system electrical comp onents and clo se  th e
manu al valve on t he burner fuel supply line.
When th e burner is no longer req uired for use, have the  follow in g operations
carr ie d out by a licensed technicia n:
– disconnection of the electrical powe r cable fro m the m ain powe r switch;
– closure of t he m anual valve on th e burner fue l su pply line with locking  or

removal of the com mand handwheel.

7 – BURNER INSTALLATION AND SETTING
• Burn er installatio n and setting must be pe rformed e xclusively by qualifie d

perso nnel in confo rmity with the instructions give n in th e manual and  w it h
current regulations and saf ety sta ndards.

• Th e burner m ust be secured  tig htly to t he boiler in such a way t hat the flam e
is ge nera ted only inside  the combu stion cha mber.
– Set  the  fuel delivery according to the power required by the boile r within

th e limits listed in t he manu al.
– Check th e flue  gas to prevent the  bu ild up of un burnt or noxious gases

beyond  the lim its established by law.
– Check t hat all sa fe ty a nd adjustmen t mechanisms function properly.
– Check t he efficie ncy of  the flue ga s exhau st duct.
– M ake sure that a ll mechanical lo ck fittin gs o n the adjustmen t mechanisms

are secured tightly.

8 – BURNER MALFUNCTION
• If th e burner stops working an d goe s in to lock-out and d oes not resum e

operation after two  o r three lock-out reset attem pts, co ntact a qualifie d
technician .

• If the burner brea ks down and/or malfunctions, disconn ect  t he powe r supply,
do no t attemp t to repair a nd contact a q ualified te ch nician. 
All burner rep airs are to  be perform ed exclu sively at a  technical servicin g
centre  authorise d by the m anufacturer u sing o riginal sp are parts on ly.
Fa ilure to observe th e above may jeopardise  e quipment reliab ility an d sa fety
standards.

9 – MAINTENANCE
• Burn er maintena nce mu st be perform ed by qualified p ersonne l reg ula rly or

at least once a  ye ar accordin g to the  inf orma tio n give n in  the ma nual.
• Prior to pe rforming an y b urne r m ain tenance o r checkin g ope rations, tu rn o ff

the po wer supply at the m ain  sw it ch.

10 – GAS LEAKS
• If you smell g as, do not switch on o r off a ny e lectr ical app liances, do no t use

the te lep hone or anything else which  co uld  generate sparks. Op en windo ws
and doors to ven tilate the area  and close the m anual g as shut-o ff cock.
Con tact a qualified servicing  technician imm ediately.



关于热能部门的技术人员、操作人员以及使用者在安装、使用和维护燃油或燃气介质喷气型燃烧器时的通用安全标准

制造商可免除下列合同或附加合同中所造成人员、动物或其它物体伤害的责任：

不正确安装或放置不正确、不合理或不正确使用、没有按照燃烧器随机的指南说明进行操作以及不合格人员操作等等。
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1 - 操作指南

- 燃烧器随机的操作指南是产品不可缺少的一部分，保证产品的
完整性和必要性；

- 请仔细阅读操作指南，其中包括燃烧器正确安装、使用及维护
等重要信息；

- 请妥善保管操作指南, 方便日后参考。

2 - 包装

- 去除外包装后，请检查所有的组件，以确认产品在运输途中无
损坏。如有疑问，请不要使用此燃烧器，及时地与供应商联
系；

- 包装材料（木箱、纸箱、铁钉、夹子和塑料包装袋等）可能是
污染物，请正确地处理这些包装材料。

3 - 燃烧器工作间

- 根据现行的安全法规，燃烧器必须安装在合适的空间内，保证
能良好地与外界通风，并有充分的空气使其充分地燃烧；

- 千万要保持燃烧器工作空间的畅通，这样防止燃烧器风扇吸入
或排气端产生：
有毒 /易爆的气体混合物在工作间积聚；
燃烧不充分，而导致有毒、不经济、有污染的运转；

- 燃烧器注意防雨、防雪和防冻；
- 保持燃烧器工作间清洁，不能存放固态易挥发物质而被燃烧器

的风扇吸入，以保证燃烧器的内部或燃烧头的空气管道不被
阻塞。

4 - 燃料

- 燃烧器工作时所使用的燃料，必须根据铭牌和操作指南中的标
示，来确定燃料型号；

- 供应的燃气到燃烧器和燃烧头气体压力必须符合操作指南中的
标示范围；

- 燃气供应管道的大小必须满足燃烧器的最大输出功率，并根据
相关法规，需安装安全和控制装置；

- 在燃料输送到燃烧器之前，清洁所有与燃烧器联接的管道，并
安装一个过滤器防止残留物进入而造成工作不正常；

- 检查供应燃料所有内外管道的密封是否上紧；
- 燃料箱需防止水和不清洁物渗入，尤其是在夏天，应加满燃

料，防止湿度过大；
- 加燃料前，燃料箱应彻底清洁；
- 燃料系统及管道需注意防冻；
- 燃料箱和LPG 罐摆放的位置必须遵守现行的法规。

5 - 电源

- 检查确认电源供应联接方式与铭牌标示及指南中一致；
- 根据现行的安全标准，燃烧器需有良好地接地系统。如果存在

疑问，请有上岗证的电工进行全面检查，千万不要用燃气管
作为接地线；

- 对于电气系统，尤其是所有的电缆必须满足铭牌和指南中所标
示的最大输入功率；

- 对于供到燃烧器的主电源：
不得使用转接器，双适配器或延长线；
安装多相开关，需满足现行的安全标准；

- 如果主电源线发现问题，必须请合格的技术人员进行更换；
- 如果没穿安全鞋或身体弄湿的部分禁止接触到燃烧器；
- 切勿拉伸电源线。

6 - 燃烧器

- 燃烧器只能用在设计指定的领域，如果用在其它领域，会造成
使用不当或危害；

- 燃烧器可以用于热水、蒸汽和导热油等锅炉，而其它领域的应
用需有生产厂家指定。必须根据操作指南规定的范围来考虑
油料下列参数：类型和压力、供应电源的频率和电压、最大
最小输出设定，燃烧室的压力和大小以及环境温度；

- 只能用随机原装的备件、工具包及其它附件；
- 不要变更设备或改变燃烧器的性能和应用；
- 在维护时，不得拆开或变更组件；
- 只有带生产厂家标识的部件才能够更换；
- 切勿触摸燃烧器的发热部件，这些部件靠近火焰处，在工作时

表面被烧热，在燃烧器停机一段时间后，表面还残留一些热
量；

- 如果燃烧器将有一段时间不用，请断开主电源和其它控制线路
的电源，并关闭供油管的手动阀。.

- 如果燃烧器长时间不用，需要有资质的技术人员按下列要求操
作：
从主电源开关上断开电源线；
关掉燃烧器供油管上的手动阀，并移开扳动手轮或锁住。

7 - 燃烧器的安装和设定

- 燃烧器的安装和设定必须由合格技术人员根据操作指南和现行
的法规及安全规范来完成；

- 燃烧器必须与锅炉紧密安装，以保证火焰在燃烧室中。
根据输出功率的大小来调节燃料的喷射量，并且符合操作指
南中所规定的范围；
检查燃气，防止没燃烧掉的或有毒气体积聚超过法律规定的
极限。
检查所有的安全和调节组件功能是否工作正常。
检查燃气的烟气排放管道效率。
确保所有的部件安装紧密，调节功能安全可靠。

8 - 燃烧器故障

- 如果燃烧器停止工作和处于锁定状态，重复操作2~3 次的复位
按钮后，还没消除故障，请与有资质的技术人员联系；

- 如果燃烧器停机或出现故障，需要断开电源，不要尝试去修
理，请与有资质的技术人员联系；

- 所有的燃烧器的大修工作需由厂家指定的技术服务中心完成，
并只能使用原厂备件；
若不遵守上述措施，可能危害到机器的稳定性和安全性。

9 - 维护

- 燃烧器必须由有资质的人员经常维护，至少每年必须根据指南
里的内容维护一次；

- 在燃烧器的维护或做检查工作时，必须先关掉主电源。

10 - 气体泄漏

- 如闻到气体，千万不要打开或关闭任何电气设备，也不要是使
用电话或任何其它可产生火花的物体，打开门窗使空间通风，
并关掉气体手动阀，立即与有资质的技术支持人员联系。


